

MEDIA RELEASE

For Immediate Release – February 3, 2025

\$3,000 Available for Summer Student Business Start-Ups: Summer Company Program Expands to Support Up to 6 Students in 2025

Sarnia, ON — The Sarnia-Lambton Economic Partnership (SLEP) is proud to announce the 2025 Summer Company program, an annual initiative designed to support aspiring student entrepreneurs. This program is a joint initiative between the Sarnia-Lambton Economic Partnership and the Province of Ontario and has been providing students in Ontario with entrepreneurial experience for 26 consecutive years. This year, up to six students will be selected to receive grants of up to \$3,000 each to launch and manage their own summer businesses. The program has expanded from the usual cohort of four students with additional funding from the Province, continuing its tradition of fostering youth development and entrepreneurship in the region.

The Summer Company program, administered by SLEP's Business Enterprise Centre, provides students with the funding, training, and mentorship needed to successfully start and operate their businesses. Approved participants are provided with financial support of up to \$1,500 to launch their business, and upon successful completion of the summer program, are eligible to receive another \$1,500. That's on top of any earnings they generate from their new businesses making this an incredible opportunity to gain practical hands-on experience while earning income.

Last year's participants demonstrated the program's ability to inspire and develop the next generation of entrepreneurs. Sami Moussa, a 2024 participant and founder of Forest Fungi, said, "The Summer Company program gave me the financial support and business training I needed to turn my love for foraging and growing mushrooms into a sustainable and successful business. The workshops, especially on pricing, were invaluable, and the connections I made were extraordinary."

Matthew Slotwinski, CEO of SLEP, emphasized the program's impact, saying, "Summer Company is a cornerstone initiative that not only provides students with hands-on entrepreneurial experience but also contributes to the economic vibrancy of our community. We are thrilled to see this program continue to grow and support more young entrepreneurs, and future business leaders each year." Alison Minato, Manager of the Business Enterprise Centre, added, "This program is about more than just financial support. It's about equipping students with training, mentorship, and helping build the knowledge and confidence they need to succeed. Each year, we are inspired by the creativity and determination of these young business owners."

Students between the ages of 15 and 29 who are returning to school in the fall are encouraged to apply. Applications for the 2025 Summer Company program are now open. Interested students can learn more by visiting sarnialambton.on.ca/summercompany.

About the Business Enterprise Centre:

The Business Enterprise Centre (BEC) of Sarnia-Lambton is a joint venture of the Sarnia-Lambton Economic Partnership, The County of Lambton, and the Province of Ontario. The Business Enterprise Centre provides free, confidential business advisory services to aspiring entrepreneurs and existing small businesses in the Sarnia-Lambton area. The BEC also delivers the Summer Company and Starter Company Plus grant programs on behalf of the Province of Ontario. Operated by a team dedicated to the success of entrepreneurs and small businesses in Sarnia-Lambton, we offer guidance to businesses at every stage.

About the Sarnia-Lambton Economic Partnership:

Sarnia-Lambton Economic Partnership (SLEP) is the lead economic development agency for the Sarnia-Lambton area. Funded by the County of Lambton, we focus on promoting the distinct advantages Sarnia-Lambton proudly offers companies and residents. By coordinating community-based economic development initiatives and maintaining a commercially attractive environment, we foster new business creation, help ensure that established firms remain and grow here, and work to attract growing businesses to the Sarnia-Lambton area.

For Media Inquiries:

Arianne Garcia
Marketing & Communications Manager
Sarnia-Lambton Economic Partnership
(519) 332 1820 ext 225
arianne@sarnialambton.on.ca

###

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Pour diffusion immédiate – 3 février 2025

3 000 \$ pour les étudiants d'été en démarrage d'entreprise : le programme Entreprise d'été s'élargit pour soutenir jusqu'à 6 étudiants en 2025

Sarnia (Ontario) — Le Partenariat économique Sarnia-Lambton (PESL) est fier d'annoncer le programme Entreprise d'été 2025, une initiative annuelle conçue pour soutenir les étudiants entrepreneurs en devenir. Ce programme est une initiative conjointe du Partenariat économique Sarnia-Lambton et de la province de l'Ontario et offre aux étudiants de l'Ontario une expérience entrepreneuriale depuis 26 années consécutives. Cette année, jusqu'à six étudiants seront sélectionnés pour recevoir des subventions allant jusqu'à 3 000 \$ chacun pour lancer et gérer leur propre entreprise d'été. Le programme a pris de l'expansion à partir de la cohorte habituelle de quatre étudiants grâce à un financement supplémentaire de la province, poursuivant ainsi sa tradition de favoriser le développement des jeunes et l'entrepreneuriat dans la région.

Le programme Entreprise d'été, administré par le Centre d'affaires des entreprises du SLEP, offre aux étudiants le financement, la formation et le mentorat dont ils ont besoin pour démarrer et exploiter avec succès leur entreprise. Les participants approuvés reçoivent un soutien financier pouvant atteindre 1 500 \$ pour lancer leur entreprise et, s'ils réussissent le programme d'été, ils sont admissibles à recevoir 1 500 \$ supplémentaires. Cela s'ajoute aux revenus qu'ils génèrent grâce à leurs nouvelles entreprises, ce qui en fait une occasion incroyable d'acquérir une expérience pratique tout en gagnant un revenu.

Les participants de l'an dernier ont démontré la capacité du programme à inspirer et à développer la prochaine génération d'entrepreneurs. Sami Moussa, participant à l'édition 2024 et fondateur de Forest Fungi, a déclaré : « Le programme Entreprise d'été m'a donné le soutien financier et la formation commerciale dont j'avais besoin pour transformer mon amour pour la cueillette et la culture des champignons en une entreprise durable et prospère. Les ateliers, en particulier sur les prix, ont été inestimables, et les liens que j'ai établis étaient extraordinaires.

Matthew Slotwinski, chef de la direction du SLEP, a souligné l'impact du programme en déclarant : « Le programme Entreprise d'été est une initiative fondamentale qui permet non seulement aux étudiants d'acquérir une expérience pratique de l'entrepreneuriat, mais aussi de contribuer au dynamisme économique de notre communauté. Nous sommes ravis de voir que ce programme continue de croître et de soutenir chaque année davantage de jeunes entrepreneurs et de futurs chefs d'entreprise. Alison Minato, directrice du Centre d'affaires des entreprises, a ajouté : « Ce programme est plus qu'un simple soutien financier. Il s'agit de doter les étudiants d'une formation, d'un mentorat et de les aider à acquérir les connaissances et la confiance dont ils ont besoin pour réussir. Chaque année, nous sommes inspirés par la créativité et la détermination de ces jeunes entrepreneurs.

Les élèves âgés de 15 à 29 ans qui retournent aux études à l'automne sont encouragés à postuler. Les demandes pour le programme Entreprise d'été 2025 sont maintenant ouvertes. Les étudiants intéressés peuvent en apprendre davantage en visitant sarnialambton.on.ca/summercompany.

À propos du Centre d'affaires :

Le Centre d'affaires (CEB) de Sarnia-Lambton est une coentreprise du Partenariat économique Sarnia-Lambton, du comté de Lambton et de la province de l'Ontario. Le Centre d'affaires offre des services-conseils gratuits et confidentiels aux entrepreneurs en herbe et aux petites entreprises existantes de la région de Sarnia-Lambton. Le BEC administre également les programmes de subventions Entreprise d'été et Entreprise en démarrage Plus au nom de la province de l'Ontario. Exploités par une équipe dédiée à la réussite des entrepreneurs et des petites entreprises de Sarnia-Lambton, nous offrons des conseils aux entreprises à chaque étape.

À propos du Sarnia-Lambton Economic Partnership :

Le Sarnia-Lambton Economic Partnership (SLEP) est le principal organisme de développement économique de la région de Sarnia-Lambton. Financé par le comté de Lambton, nous nous concentrons sur la promotion des avantages distincts que Sarnia-Lambton est fière d'offrir aux entreprises et aux résidents. En coordonnant les initiatives de développement économique communautaire et en maintenant un environnement commercialement attrayant, nous favorisons la création de nouvelles entreprises, veillons à ce que les entreprises établies restent et prennent de l'expansion ici, et nous nous efforçons d'attirer des entreprises en croissance dans la région de Sarnia-Lambton.

Pour les demandes des médias :

Arianne Garcia
Responsable Marketing & Communication
Partenariat économique Sarnia-Lambton
(519) 332 1820 poste 225
arianne@sarnialambton.on.ca

###